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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.1.11.2016 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 22 listopada 2016 roku.  

 

 

 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 oraz mieszkańcy Olecka – Państwo U. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Analiza złożonych wniosków do budżetu z zakresu oświaty, kultury i sportu. 

4. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2017 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

5. Sprawy wniesione.  

6. Wolne wnioski. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zaproponował, aby w związku z obecnością na posiedzeniu mieszkańców Olecka, przed 

realizacją porządku posiedzenia udzielić głosu mieszkańcom. 

 

Innych uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

udzielił głosu mieszkańcowi Olecka. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

okazał na mapie działki, o które toczy się spór. Jego zdaniem sporne działki, zgodnie                         

z Uchwałą Nr ORN.0007.39.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy 

ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej, na os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską                   

i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku mają powiększyć powierzchnię 
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zabudowy a ponadto kubatura budynku właściciela sąsiedniej działki jest za duża. Przez 

powyższą zabudowę zniszczono mu posesję i ograniczono swobodę korzystania z niej. Gdyby 

przedsiębiorca wybudował mniejszy budynek, miałby wówczas miejsce na parkingi                            

i swobodne poruszanie się samochodów ciężarowych. Ponadto wskazał na nieprawidłowości 

przy przebudowie ul. Zamostowej – brak barier przy przepuście, brak pasa zieleni oraz 

budowę przepustu betonowego zamiast stalowego. 

Szczegóły sprawy przesłał radnym drogą mailową, jednak nie wszyscy z nią się zapoznali. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że od poprzedniego posiedzenia komisji Państwo U. nadal próbują wyjaśnić 

sprawę, zgromadzili kolejne dokumenty. Ewidentnie istnieje konflikt sąsiedzki, ponadto jest 

podejrzenie, że kubatura budynku została wyliczona do większej powierzchni działki niż jest.  

Jako radny chciałby mieć pełną informację odnośnie sprawy i pomóc zażegnać konflikt, bo 

rada nie rozwiąże problemu w drodze uchwały. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

poinformował, iż rozmawiał z projektantem, który nie widzi przeszkód, aby przeprojektować 

budynek i zmniejszyć liczbę okien wychodzących na ich posesję.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

stwierdził, że Radzie zależy na tym, aby konflikt załagodzić i wypracować konsensus w tej 

sprawie. Zgodził się z radnym Juchniewiczem, iż Rada w tym przypadku nie ma kompetencji, 

aby rozwiązać konflikt w drodze uchwały. Sugerował spotkanie właścicieli sąsiednich 

nieruchomości oraz zgłoszenie się do inspektora nadzoru budowlanego w celu zbadania 

sprawy.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

poddał pod rozwagę nawiązanie współpracy z mediatorem. Zapytał, czy gmina posiada 

mediatora lub może go zapewnić. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż gmina nie posiada mediatora i nigdy nie podejmowała takich działań, bo nie 

jest to zadaniem własnym. Zarzuty mieszkańców nie powinny być kierowane do gminy. 

Samorząd sprzedał działki w drodze przetargu nieograniczonego. Nieruchomości nabył                    

Pan L. i wykonał inwestycję zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego. Plan przewidywał jedynie funkcję planowanego budynku a nie kubaturę.                  

W tym miejscu rola gminy skończyła się. W kolejnych etapach inwestycji ustalenia czyni 

projektant, a pozwolenie na budowę wydaje starostwo powiatowe. Zatem wszelkie 

zastrzeżenia należy zgłaszać do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, jeśli będą 

one zasadne, inspektor wyda stosowne decyzje.  

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

wtrącił, że występowali do starostwa o wznowienie postępowania. W odpowiedzi na pismo 

wskazało, iż gmina wyraziła zgodę na przekazanie spornych działek Panu L., które powiększą 

powierzchnię zabudowy, a wówczas kubatura budynku będzie się zgadzać. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

podkreślił, iż działki nadal są własnością gminy i nikomu ich nie przekazała. Ponadto 

samorząd występował do Powiatowego Zarządu Dróg w Olecku z zapytaniem, czy 

wspomniane działki w przyszłości będą przydatne w przypadku przebudowy drogi, gdyż 

graniczą z pasem drogowym drogi powiatowej. PZD w odpowiedzi wskazał, że działki nie 

będą przydatne. Jeszcze nie ma planów względem tych nieruchomości. 
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Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

zaznaczył, że działka gminna nr 93/4 została uwzględniona w projekcie zabudowy.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

oznajmił, iż w takim przypadku inwestor naruszył przepisy, a nie gmina. Zapytał, czego 

mieszkaniec oczekuje od gminy. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

wskazał, że Pan L. winien zlikwidować okna wychodzące na jego posesję oraz nie parkować 

samochodów przed domami mieszkańców ul. Zamostowej.  

 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do Protokołu Nr ORN.0012.1.10.2016 nie wniesiono. 

 

Komisja przy 6 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła protokół Nr ORN.0012.1.10.2016 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 25 października 2016 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2017 r. 

Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż co roku Rada Miejska przyjmuje program współpracy z sektorem 

pozarządowym na podstawie ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. 

Prosił o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały polegającej na zmianie wyrazu 

„uchwały” na „ustawy” w przypisie 1 i 2. 

Projekt uchwały był konsultowany z sektorem pozarządowym. Na podstawie programu gmina 

zleci realizację zadań własnych w drodze otwartego konkursu ofert organizacjom 

pozarządowym w 2017 r. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek, aby w §6 ust. 1 pkt 5 ppkt b w brzmieniu: „b) szkolenie i współzawodnictwo 

sportowe, w szczególności dzieci i młodzieży, w tym uczestnictwo we współzawodnictwie 

sportowym na poziomie maksymalnie ogólnopolskim,” dodać zapis dotyczący 

współzawodnictwa na szczeblu międzynarodowym. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

dodał, że w obecnie obowiązującym programie zapis brzmi: „organizacja zajęć rozwijających 

umiejętności sportowe mieszkańców gminy w różnych dyscyplinach sportowych i ich udział 

w rywalizacji sportowej”. Jego zdaniem określanie szczebla współzawodnictwa nie jest 

konieczne, a z pewnością nie górnej granicy, bo może to odebrać możliwość danemu klubowi 

wykazania środków jako wkład własny do projektu lub wykazania tego w sprawozdaniu jako 
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osiągnięty wynik. Podał przykład klubów piłkarskich, które biorą udział w rozgrywkach poza 

granicami kraju. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

poddał pod rozwagę następujące brzmienie omawianego zapisu: „b) szkolenie                                     

i współzawodnictwo sportowe, w szczególności dzieci i młodzieży,”. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek, aby wprowadzić zmianę zapisu §6 ust. 1 pkt 5 ppkt b 

w brzmieniu: „b) szkolenie i współzawodnictwo sportowe, w szczególności dzieci                              

i młodzieży,” w drodze autopoprawki Burmistrza. 
 

Członek komisji – Karol Sobczak 

odnośnie §12 ust. 4 pkt 4 w brzmieniu: „przewodniczący komisji może zaprosić do prac 

komisji, z głosem doradczym, osobę bądź osoby posiadające specjalistyczną wiedzę                           

w dziedzinie obejmującej zakres zadań publicznych, których dotyczy konkurs” zaznaczył, iż      

z doświadczenia wynika, że do tej pory ekspertów nie zapraszano do prac komisji. Zapis jest 

dobry i prosił, aby komisja konkursowa wykazała wolę zapraszania osób doświadczonych                

w danej dziedzinie do oceny ofert.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

dodał, że warto realizować ten zapis programu i z każdej dziedziny spróbować zaprosić 

eksperta do prac w komisji.  

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

dodał, iż w zakresie sportu jest wielu emerytowanych nauczycieli posiadających duże 

doświadczenie, którzy mogliby być ekspertami.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

prosił, aby członkowie komisji na posiedzeniu w grudniu zgłosili swoich kandydatów na 

ekspertów do biura Rady. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawki Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2017 r. Gminy 

Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 

i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty Rada 

Miejska ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji szkołom i placówkom oświatowym 

publicznym i niepublicznym.  Od 1 stycznia 2017 r. wchodzą w życie nowe przepisy ustawy 

w zakresie dotacji oświatowych dotyczące m.in. sposobu obliczania dotacji dokonywanego 

przez samorząd. W tym zakresie gmina ma obowiązek wyliczania i publikowania w BIP – 

tzw. podstawowej kwoty dotacji dla dotowanych jednostek – odrębnie dla każdego rodzaju 

jednostek, którym nalicza się dotacje. W załącznikach do projektu uchwały znajdują się 

opracowane formularze wniosków, które jednostki winne składać.  
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Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego pn. „Olecko - Kolonia III” 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż projekt uchwały dotyczy gruntów położonych za obwodnicą Olecka po prawej 

stronie jadąc w kierunku Giżycka (obecne gospodarstwo ogrodnicze) oraz gruntów po lewej 

stronie drogi wojewódzkiej w stronę Giżycka przed drogą do Jasiek (działki należące do 

firmy SILVAN) oraz tereny przy torowisku stanowiące również własność gminy. Właściciel 

firmy SILVAN chce w przyszłości nabyć wszystkie tereny objęte projektem planu. 

Planowanym przeznaczeniem terenu jest zabudowa produkcyjno-usługowa dla potrzeb 

istniejącego przedsiębiorstwa produkcyjnego branży drzewnej. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy podjęta uchwała wpłynie na poprawę bezpieczeństwa na obwodnicy Olecka i nie 

spowoduje zablokowania podjęcia działań w tym zakresie. Ponadto chciał wiedzieć, czy 

tamtędy będzie przebiegać ścieżka rowerowa i czy na tym terenie będzie możliwa zabudowa 

mieszkaniowa, która może potem powodować konflikty. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odnośnie zwiększenia bezpieczeństwa oznajmił, iż w przyszłym roku zarządca drogi planuje 

wykonać sygnalizację świetlną oraz chodnik i przejście dla pieszych.  

Jeśli chodzi o ewentualne konflikty sąsiedzkie, nie powinny mieć miejsca, gdyż teren nie jest 

przewidziany pod zabudowę mieszkaniową, lecz składowo-magazynową. Wkrótce powstanie 

tam Warmińsko-Mazurska Specjalna Strefa Ekonomiczna. Natomiast na terenie bliżej Jasiek 

przedsiębiorca planuje wybudować krytą strzelnicę i hotel z restauracją.  

Obecnie trwa opracowanie projektu technicznego na budowę ścieżki pieszo-rowerowej od 

Olecka do Doliw (do granicy gminy) obejmującej torowisko. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Olecko - Kolonia 

III”. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa Uchwałą Nr ORN.0007.40.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 

2016 r. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że Pan Roman J. przysłał pismo wzywające do usunięcia naruszenia prawa 

spowodowanego przyjętą uchwałą. W treści pisma wzywający wskazał, że „przedmiotowa 

uchwała w obszarze nieruchomości na dz. ewid. nr 2236 narusza Konstytucję RP tj. art. 32                   

i art. 64 jak również Prawo budowlane, nie spełnia także warunków jakie poleciły wykonać 
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Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie i Naczelny Sąd Administracyjny                                      

w Warszawie odnośnie m.in. dokładnych wysokości dla planowanego budynku na działce                 

nr 2237. Naruszenie prawa własności polega na planowanej zabudowie plombowej działki                 

nr 2237 graniczącej z moją nieruchomością, która jest nieruchomością zabudowaną 

budynkiem wolnostojącym, zatem następuje tu złamanie Prawa budowlanego poprzez 

zachowanie odległości między budynkami.” W drugim zarzucie wzywający wnosi o 

uchylenie danej uchwały w części dotyczącej jego nieruchomości. 

Oznajmił, iż mpzp uchwala się w celu zachowania ładu przestrzennego miasta, zatem nie ma 

możliwości uchylenia uchwały w części dotyczącej nieruchomości mieszkańca.  

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zapytał, czy na spornej działce nie przewiduje się zabudowy szeregowej. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż jest to kwestia sporna, której sąd również nie potrafi rozstrzygnąć.  

Podkreślił, że uchwała intencyjna dotycząca uchwalenia planu była skarżona do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie, który oddalił powództwo Pana 

Romana J. Uchwała Nr ORN.0007.53.2014 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 września 

2014 r. w przedmiocie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej była sprawdzona przez 

nadzór prawny wojewody i opublikowana jako zgodna z obowiązującymi przepisami prawa.  

Jego zdaniem wezwanie do usunięcia naruszenia prawa jest niezasadne, a mieszkaniec będzie 

miał dalsza możliwość skarżenia podjętej uchwały.  

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zapytał, czy budynek mieszkańca został wykonany po granicy działki. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

potwierdził, że budynek jest dokładnie po granicy działki. Mpzp wskazuje, co na danym 

terenie może być wykonane. Następnie architekt sporządza projekt techniczny i wówczas 

strony zainteresowane mogą wnosić uwagi.  

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

przypomniał, iż na sesji w maju padł zarzut Pana Romana J., że kancelaria prawna 

obsługująca urząd prowadziła sprawę właściciela sąsiedniej działki. Do tej pory nie wpłynęło 

stanowisko kancelarii w tej sprawie, a być może istnieje konflikt interesów. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

jego zdaniem nie ma to nic do rzeczy. Mieszkaniec wzywa Radę do usunięcia naruszenia 

prawa, Rada ma obowiązek wypowiedzieć się, czy wezwanie jest zasadne, czy bezzasadne. 

Uchwalony plan miejscowy został opracowany zgodnie z przepisami prawa. Jako akt prawa 

miejscowego określa wiążąco prawa i obowiązki w zakresie zagospodarowania terenu. 

Zgodnie z postanowieniem WSA w Olsztynie z dnia 2 listopada 2015 r. Sygn. akt                                

II SA/Ol1201/15 w sprawie ze skargi Romana J. na Uchwałę Rady Miejskiej w Olecku z dnia                        

24 września 2014 r. Nr ORN.0007.53.2014 w przedmiocie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy 

ul. Zielonej: „(...) sam fakt, że plan miejscowy może ewentualnie dopuszczać lokalizację tego 

rodzaju inwestycji, nie oznacza automatycznie prawa do ich realizacji”. Na dalszym etapie 

inwestycji (projektowania architektonicznego) inwestor realizuje inwestycje zgodnie                            

z przepisami prawa – w tym prawa budowlanego. Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym, ustalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kształtują, wraz z innymi przepisami, sposób wykonywania prawa własności 
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nieruchomości. Zatem jeśli plan przewiduje zabudowę, to nie znaczy, iż tak musi być, a o tym 

jaka będzie zabudowa decydują przepisy prawa budowlanego.  

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

wtrącił, iż mieszkaniec powołuje się na przepisy konstytucji RP, gdyż obawia się 

ograniczenia prawa jego własności przez projektanta. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że jeśli właściciel sąsiedniej działki zechce wybudować budynek, to będzie musiał 

sporządzić projekt budowlany i powiadomić właścicieli działek graniczących z jego 

nieruchomością. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków) przy 5 głosach za i 2 wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa Uchwałą Nr ORN.0007.40.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r. 

uznając wezwanie do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne.  

 

 

e) projekt uchwały w sprawie odmowy umorzenia wierzytelności pieniężnej Gminy 

Olecko z tytułu zaległego czynszu wraz z odsetkami ustawowymi 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż jedna z mieszkanek Olecka posiada zaległości czynszowe za lokal mieszkalny                 

w wysokości 19.645,33 zł. Dłużniczka mieszkała w bloku przy ul. Składowej. Od dłuższego 

czasu nie płaciła czynszu. Wielokrotnie gmina wzywała dłużniczkę do uregulowania 

zaległości i po bezskutecznym wezwaniu skierowała sprawę do sądu. Sąd wydał wyrok 

eksmisji, która w pierwszym, etapie nie została wykonana, gdyż dłużniczce umożliwiono 

odpracowywanie zaległości czynszowych w formie świadczeń rzeczowych. Jednak ze 

względu na dwukrotną nieusprawiedliwioną nieobecność w miejscu wykonywania 

świadczenia w dniu 14 stycznia 2016 r. umowa została rozwiązana ze skutkiem 

natychmiastowym. Przez okres obowiązywania umowy dłużniczka wykonała świadczenia 

rzeczowe o wartości 1.426 zł. 

Następnie dłużniczka zobowiązała się spłacić zaległości na raty, ale nie wykonała 

zobowiązania. Stąd została przeprowadzona eksmisja, aby nie generować większych 

zaległości. Dłużniczka została przesiedlona do innego mieszkania, ale wystąpiła o umorzenie 

wierzytelności. Jeżeli wartość wierzytelności jest wyższa od 10-krotności minimalnego 

wynagrodzenia (1.850 zł), organem uprawnionym do umorzenia jest Rada Miejska w Olecku. 

W jego opinii należy odmówić umorzenia wierzytelności, gdyż do zapłaty solidarnie                         

z dłużniczką są zobowiązani jej synowie, którzy pracują i osiągają dochody. Jego zdaniem nie 

należy robić precedensu, bo tego typu dłużników w gminie jest wielu. 

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zapytał, ile wynoszą zaległości z tytułu czynszu w skali całej gminy. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zaległości wynoszą ok. 1 mln zł.  

 

Członek komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, czy stan zdrowia dłużniczki pozwala na pracę. 
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż dłużniczka od kilku lat stara się o rentę chorobową, ale jej nie otrzymuje. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zaznaczył, iż z szacunkiem dla argumentów Burmistrza, będzie po stronie mieszkanki. Nie 

wiadomo z jakich przyczyn dłużniczka nie stawiła się dwukrotnie w pracy. Zgodnie                            

z uzasadnieniem do projektu uchwały w tej indywidualnej sprawie przeważa interes 

publiczny, jakim jest dochodzenie należności Gminy. Zapytał, czy interesem publicznym 

będzie „ściganie” dłużniczki do końca życia. Należności czynszowe wynoszą 19.645,33 zł                    

w tym 5.781,44 zł stanowią odsetki ustawowe. Z tego co mówi Burmistrz, jedyną szansą na 

spłatę długu jest pomoc synów, ale oni do tej pory nie pomogli. Skoro nie ma widoków na 

odzyskanie należności w jego ocenie należałoby zakończyć sprawę. Rozumie, że ten 

przypadek mógłby za sobą pociągnąć lawinę wniosków, dlatego chciałby wiedzieć, ile osób 

jest w takiej sytuacji. Poddał pod rozwagę, aby określić kryterium w procentach, jeśli dłużnik 

odpracuje część zaległości czynszowych w formie świadczeń rzeczowych, to umorzyć 

wierzytelności.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w przypadku osób mało zamożnych, których nie stać na zapłacenie czynszu, 

gmina proponuje jego odpracowanie. Jednak dłużnicy nie chcą pracować. Ponadto gmina 

umożliwia rozłożenie kwoty głównej zadłużenia na raty i umorzenie odsetek od kwoty 

głównej. Poza tym jest możliwość uzyskania dodatku mieszkaniowego. Jego zdaniem nie 

powinno się tworzyć precedensu.  

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

wtrącił, iż Spółdzielnia Mieszkaniowa w Olecku ma podobny problem. Zadłużenie z tytułu 

zaległego czynszu wynosi ponad 850 tys. zł i również nie ma chętnych do odpracowania 

czynszu. Gmina płaci spółdzielni odszkodowanie za niedostarczenie lokali socjalnych,                          

a mimo to zadłużenie rośnie. Gmina wspólnie ze wszystkimi spółdzielniami mieszkaniowymi 

winna rozważyć budowę lokali socjalnych, by była możliwość eksmitowania dłużników.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że gmina wskazała dwa lokale socjalne dla dłużników SM w Olecku. Ponadto trwa 

budowa 6 lokali socjalnych w Imionkach, z których 4 również zostaną wskazane dłużnikom 

spółdzielni natomiast do dwóch pozostałych zostaną eksmitowani dłużnicy z zasobów 

mieszkaniowych gminy.  

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

dodał, iż najbardziej wychowawczym działaniem jest świadomość o nieuchronności kary. Jest 

za tym, aby każdy przypadek traktować indywidualnie, ale w powyższej sytuacji będzie za 

odmową umorzenia wierzytelności. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, że w zeszłym roku Rada podjęła uchwałę o umorzeniu zaległości osobie mało 

zamożnej, która mieszkała z rodzicem i rodzeństwem, ale rzetelnie spłaciła swoją część 

długu. Odsetki zostały mu umorzone.  

 

Członek komisji – Justyna Cieślukowska 

poddała pod rozwagę, aby zachęcić dłużniczkę i umorzyć chociaż część długu, gdyż 

mieszkanka niewielką kwotę odpracowała.  

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż nie ma dobrej woli dłużniczki i jego zdaniem częściowe umorzenie nie odniesie 

skutku. 
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Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

wtrącił, że w Ełku program odpracowania długu czynszowego zaczął działać po kilku latach. 

Wskazał, iż nie będzie głosował za uchwałą.  

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków) przy 5 głosach za i 2 wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie odmowy umorzenia wierzytelności pieniężnej 

Gminy Olecko z tytułu zaległego czynszu wraz z odsetkami ustawowymi. 

 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od 

środków transportowych 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w zeszłym miesiącu została podjęta uchwała obniżająca stawki podatku od 

środków transportowych o 15%. Roczna stawka podatku od jednego środka transportowego 

nie może przekroczyć górnych granic stawek kwotowych obwieszczanych przez Ministra 

Finansów. Pojawił się błąd w uchwale polegający na tym, iż niektóre stawki były niższe niż 

minimalne, stąd na najbliższej sesji proponuje zmianę przedmiotowej uchwały.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2016-2024 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż zwiększa się zarówno dochody i wydatki ogółem o kwotę 46.125 zł, które 

wynikają ze zmian w budżecie. Szczegóły omówi przy okazji kolejnego projektu uchwały                 

w sprawie  zmiany budżetu gminy. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zmniejsza się                                  

o 1.010.392 zł.  

Omówił zmiany w planie dochodów: 

 w dz. 600, rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan dotacji celowej 

w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich o 700.000 zł, 

zaplanowanej na budowę drogi gminnej w Sedrankach – droga wojewódzka nr 653                
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w ramach programu PROW 2014-2020. Gmina składała wniosek o dofinansowanie, 

który nie został zaakceptowany. Inwestycja została zaplanowana na przyszły rok                           

z dofinasowaniem z Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 

na lata 2016-2019; 

 w dz. 700, rozdz. 70005 – gospodarka gruntami i nieruchomościami, zmniejsza się 

plan dochodów własnych o 992.163 zł z tytułu wpływów z odpłatnego nabycia prawa 

własności nieruchomości. Nie było chętnych na zakup nieruchomości gminnych                    

w wyniku przetargu; 

 w dz. 720 – Informatyka, zwiększa się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z budżetu środków europejskich o kwotę 681.771 zł z tytułu 

otrzymanego dofinansowania na zrealizowany projekt pn. „Sieć szerokopasmowa 

Gminy Olecko”. Projekt został rozliczony w całości i wpłynęły do budżetu środki z 

zewnątrz.  

 

Omówił zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, dokonuje się 

zmian: 

a) zmniejsza się plan na zadaniu inwestycyjnym pn. „przebudowa drogi gminnej 

w Łęgowie” o 306.000 zł, zadanie wprowadza się jako wieloletnie, w tym                       

w 2016 r. – 10.000 zł, w 2017 r. – 318.000 zł. Droga miała być wykonana przy 

okazji inwestycji powiatowej. Powiat otrzymał dofinansowanie z PROW, ale 

zadanie będzie realizować w przyszłym roku, 

b) zmniejsza się plan na zadaniu inwestycyjnym pn. „budowa drogi gminnej 

Sedranki – dr. wojewódzka nr 653” o 1.043.051 zł; paragrafy zadania określały 

źródło finansowania ze środków europejskich, po zmianie – ze  środków 

krajowych; 

 w dz. 750 – Administracja publiczna, dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 75023 – Urzędy gmin, na zaplanowanym projekcie „e-Gmina 

Olecko” zmienia się źródło finansowania z §6050 na §6059, 

b) w rozdz. 75075 – Promocja jst, zmniejsza się plan wydatków bieżących                        

o 1.500 zł; 

 w dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż., zmniejsza się plan na zadaniu 

inwestycyjnym pn. „Monitoring miejski” o 31.500 zł, zadanie wprowadza się jako 

wieloletnie, w tym w 2016 r. – 18.500 zł, w 2017 roku – 281.500 zł; 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie wprowadza się zmiany: 

a) w rozdz. 80101 – szkoły podstawowe, zwiększa się plan dotacji podmiotowej 

dla Społecznej Szkoły Podstawowej STO w Olecku o 981 zł oraz na 

wynagrodzenia w jednostkach budżetowych (§4010) o 170.092 zł, w tym                    

w planie Szkoły Podstawowej Nr 1 – 95.940 zł, Szkoły Podstawowej Nr 3 – 

32.844 zł, Zespołu Szkół w Olecku – 41.308 zł, 

b) w rozdz. 80104 – przedszkola, zwiększa się plan dotacji podmiotowej do 

niepublicznych przedszkoli o 166.441 zł, w tym: przedszkole „Jedyneczka” – 

88.960 zł, „Smyk” – 75.074 zł, „Bajka” – 995 zł, „Kubuś i Przyjaciele” – 

1.412 zł, 

c) w rozdz. 80110 – gimnazja, zmniejsza się plan dotacji podmiotowej dla 

Społecznego Gimnazjum STO w Olecku o 6.868 zł oraz zwiększa się plan na 

wynagrodzenia (§4010) o 27.982 zł w planie Gimnazjum Nr 2 w Olecku, 

d) w rozdz. 80195 – pozostała działalność, zwiększa się plan dotacji celowej 

Gminie Gołdap na nauczanie religii Kościoła Zielonoświątkowego o 327 zł, 

e) w rozdz. 80132 – szkoły artystyczne, wprowadza się plan wydatków bieżących 

(§4210) w kwocie 1.500 zł z przeznaczeniem na zakup instrumentu 

muzycznego na potrzeby Państwowej Szkoły Muzycznej w Olecku (z okazji 

jubileuszu powstania szkoły); 
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 w dz. 854, rozdz. 85401 – świetlice szkolne, zwiększa się plan wydatków o 11.204 zł 

w Szkole Podstawowej Nr 3 w Olecku z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe 

pracowników (§4010); 

 na podstawie wniosku o zrealizowanie dodatkowego przedsięwzięcia w ramach 

oszczędności funduszu sołeckiego Sołectwa Giże na zadaniu „modernizacja boiska                     

w Giżach” i przeznaczeniu środków na zadanie „doposażenie boiska” , dokonuje się 

zmniejszenia planu o kwotę 1.068 zł w rozdz. 92695§6050 zwiększając w rozdz. 

92109§4210. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały                   

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Analiza złożonych wniosków do budżetu z zakresu oświaty, kultury                    

i sportu. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż radni otrzymali pocztą elektroniczną zestawienie wniosków z adnotacją                  

o wnioskach przyjętych do realizacji i odrzuconych. Prosił o zgłaszanie pytań.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że 99% wniosków nie zostało uwzględnionych do realizacji. Jego zdaniem nie we 

wszystkich przypadkach są jasne kryteria przyjmowania wniosków do realizacji lub nie 

głównie w zakresie kultury. Martwi go stosunek wydatkowanych środków w dziedzinie 

kultury i sportu, szczególnie na realizację zadań gminy przez organizacje pozarządowe.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

wtrącił, iż na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej poruszano temat „Wydatkowanie 

środków dla organizacji pozarządowych pod względem proporcji na poszczególne dziedziny: 

sport, kultura i turystyka”. Prosił, aby zapoznać się z protokołem z posiedzenia. Na 

najbliższej sesji zostanie przedstawiony referat na ten temat.  

Jego zdaniem cieszyć może liczba składanych wniosków, gdyż osoby działające                               

w określonych dziedzinach są aktywne, zgłaszają swoje problemy, potrzeby i uwagi. Zgodził 

się z przedmówcą, że w niewielkim stopniu wnioski zostały uwzględnione, co 

prawdopodobnie wynika z braku środków w budżecie. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że jeśli chodzi o budżet, który składa się z dochodów i wydatków, obowiązuje 

zasada, iż środki na wydatki powinny pochodzić z dochodów lub przychodów (kredyty                             

albo wolne środki z roku poprzedniego, który musi być zakończony).  

Dochody w projekcie budżetu są oszacowane na podstawie realistycznych danych, 

przewidywanego wykonania budżetu z poprzedniego roku, środków określonych na dotacje, 

subwencje. W budżecie środki na wydatki są zaplanowane z określonych dochodów, np.                          

z tytułu podatków. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

dodał, iż na początkowym etapie sporządzania projektu budżetu bardzo trudno jest 

zbilansować dochody i wydatki. Dochody bieżące i wydatki bieżące muszą być równe. 



 12 

W zakresie oświaty większość wniosków nie została uwzględniona do realizacji, ale 

podstawowe potrzeby oświatowe zostały ujęte typu wynagrodzenia, wydatki bieżące na 

funkcjonowanie szkół oraz zakupy inwestycyjne – piece konwekcyjne, patelnia. Jeśli                        

w projekcie budżetu nie zostały ujęte określone zadania jak remonty, nie znaczy to, że nie 

zostaną wykonane. W trakcie roku gmina stara się o środki zewnętrzne i składa w tym celu 

stosowne wnioski. W tym roku udało się pozyskać pieniądze na realizację projektów                         

w szkołach wiejskich. Ponadto w budżecie jest ustanowiona rezerwa ogólna, z której 

realizowano najpilniejsze potrzeby szkół.  

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

zapytał, czy jeszcze w tym roku będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych na 

zakup komputerów do szkół. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że gmina złożyła kilka projektów i jeden z nich został już zaakceptowany                   

i wynegocjowane warunki. Dziś wpłynęła wiadomość, iż pozytywnie zostały rozpatrzone 

wnioski dotyczące szkół w Judzikach i Babkach Oleckich. Jeden projekt jest jeszcze 

rozpatrywany. Wszystkie wnioski przewidują zakup sprzętu komputerowego (laptopy) i sieci 

bezprzewodowej do szkół wiejskich. Zatem te szkoły będą bardzo dobrze wyposażone w tym 

zakresie. Ponadto Zespół Szkół w Olecku indywidualnie składał dwa wnioski i jest w trakcie 

negocjacji.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

dodał, iż gmina zgłosiła akces aplikowania o środki ze Stowarzyszenia Euroregion „Niemen” 

na wyposażenie w sprzęt komputerowy. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wtrąciła, że ze stowarzyszenia będzie można pozyskać środki na wyposażenie dla małych 

dzieci. Zgłoszone zostały wszystkie szkoły podstawowe. Im więcej szkół zgłosi się tym 

lepiej, gdyż stowarzyszenie będzie składało projekt, a zakwalifikuje się tylko jeden na całe 

województwo. Niebawem ministerstwo edukacji będzie ogłaszało różne programy dotyczące 

cyfryzacji szkół, gmina będzie czuwać nad tym. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

prosił, aby wziąć pod uwagę wniosek o remont boiska Orlik przy Szkole Podstawowej Nr 1 

im. Henryka Sienkiewicza w Olecku, gdyż boisko jest bardzo eksploatowane i nawierzchnia 

została już zdegradowana. Jeśli nie zostanie wykonany szybko remont, to niedługo gmina 

poniesie większe koszty z tytułu wymiany całej nawierzchni.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2017 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż projekt budżetu gminy na 2017 r. wpłynął do biura Rady Miejskiej                            

i do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w dniu 14 listopada 2016 r. czyli                                 

w terminie.  

Odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok 

stanowiący załącznik do Zarządzenia Nr ORN.0050.135.2016 Burmistrza Olecka z dnia                    

14 listopada 2016 r. Omówił poszczególne załączniki do projektu uchwały: 

 



 13 

Załącznik Nr 1 – Plan dochodów budżetu gminy na 2017 roku 

 

Dochody są realistyczne do wykonania, oparte na podjętych uchwałach 

okołobudżetowych, jak też na informacjach uzyskanych z Ministerstwa Finansów                                 

o wysokości subwencji i dotacji.  

 

 

Załącznik Nr 2  – Plan wydatków budżetu gminy na 2017 roku 

 

 Plan wydatków jest sporządzany, zgodnie z wymogami, w programie Besti@, stąd jest 

mało czytelny.  

 

 

Załącznik Nr 3 – Zadania inwestycyjne (roczne i wieloletnie) przewidziane  

do realizacji w 2017 roku 

 

1) Budowa drogi gminnej Sedranki - dr. wojewódzka nr 653 – wniosek gminy został 

wpisany na listę rankingową, inwestycja będzie realizowana w ramach Programu 

rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. Gmina 

otrzyma na ten cel środki z budżetu państwa oraz z Powiatu Oleckiego; 

2) Przebudowa mostku w Sedrankach na drodze 141045N – dotyczy mostu na drodze 

gminnej skręcając na pierwszym skrzyżowaniu w lewo z drogi powiatowej                              

w kierunku Filipowa.  

3) Przebudowa drogi gminnej w Łęgowie – zadanie będzie współfinansowane przez 

Powiat Olecki, który ogłosił już przetarg na przebudowę całej drogi. Gmina podpisze 

umowę z wykonawcą na wykonanie swojego odcinka; 

4) Przebudowa drogi gminnej przy ul. Zana; 

5) Wykonanie progu zwalniającego na Os. Siejnik – zadanie zostało wprowadzone na 

wniosek mieszkańców osiedla; 

6) Budowa drogi Os. Dąbrowskie - projekt (FS) – dotyczy dawnego starodroża drogi 

wojewódzkiej. Planuje się złożyć wniosek o dofinansowanie do Programu rozwoju 

gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019łącznie z drogą 

Dąbrowskie - droga wojewódzka;  

7) Zagospodarowanie plaży „Szyjka” w Olecku, Gmina Olecko – gmina złożyła 

wniosek o dofinansowanie inwestycji do RPO, a w projekcie budżetu ujęto jedynie 

wkład własny; 

8) Modernizacja lokali i budynków komunalnych – zaplanowano kwotę 175.000 zł na 

modernizację i poprawę stanu technicznego istniejących zasobów komunalnych; 

9) Budowa budynku socjalnego w Imionkach – budowa została rozpoczęta,                               

w przyszłym roku powstanie 6 nowych lokali socjalnych;  

10) Nabycie nieruchomości - lokali mieszkalnych (Jaśki, Babki Oleckie) – koszt zadania 

50.000 zł; dotyczy mieszkań przy świetlicach wiejskich, w których już nikt nie 

mieszka. Jakiekolwiek plany gminy związane z remontami są blokowane, gdyż                     

w budynku jest udział właściciela lokalu; 

11) Budowa alejek na cmentarzu komunalnym – zaplanowano kontynuację budowy 

alejek na nowym cmentarzu komunalnym; 

12) Modernizacja budynku UM – zaplanowano przebudowę łazienki na parterze budynku 

w celu dostosowania jej na cele osób niepełnosprawnych; 

13) "e-Gmina Olecko" – wniosek aplikacyjny został już złożony. W projekcie budżetu 

zaplanowano kwotę wkładu własnego i środków zewnętrznych;  

14) Zakup samochodu służbowego – koszt zadania – 120.000 zł. Obecny samochód ma 

prawie 400 tys. km i konieczne jest ponoszenie dużych nakładów finansowych na jego 

remonty; 
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15) Zakup kserokopiarki; 

16) Zakup samochodu OSP Szczecinki – gmina złożyła wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego o dofinansowanie zakupu 

nowego samochodu, jednak ze względu na dużą konkurencję nie udało się pozyskać 

środków. Wkład własny planowany w tegorocznym budżecie został przeniesiony do 

budżetu na przyszły rok, aby zakupić samochód używany; 

17) Monitoring miejski – koszt zadania – 281.500 zł; 

18) Zakupy inwestycyjne do stołówek szkolnych: piece konwekcyjno-parowe – koszt 

zadania – 120.000 zł. Planuje się zakup 4 pieców o wartości 30.000 zł;    

19) Zakupy inwestycyjne do stołówek szkolnych: zmywarko wyparzarka – koszt zadania 

8.500 zł. Planuje się zakup urządzenia do Zespołu Szkół w Olecku; 

20) Budowa placu zabaw przy ul. Gołdapskiej – planuje się wykonanie placu zabaw ze 

środków wpływających z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych; 

21) Ochrona bioróżnorodności fauny i flory występującej w dorzeczu rzeki Lega i zlewni 

jeziora Oleckie Wielkie – został opracowany projekt techniczny na przebudowę 

Wiewiórczej Ścieżki. Gmina czeka na ogłoszenie naboru wniosków, co 

najprawdopodobniej nastąpi na przełomie lutego i marca 2017 r.  

22) Przebudowa kanału deszczowego przy ul. Rzeźnickiej – planuje się uporządkowanie 

odpływu wód opadowych na obecnej targowicy miejskiej, gdyż po dużych opadach 

deszczu obszar jest zalewany; 

23) Budowa kanału deszczowego przy Al. Lipowych (projekt) – dotyczy terenu, gdzie 

dawniej mieścił się tzw. POM. Obecna kanalizacja jest w złym stanie technicznym;  

24) Budowa oświetlenia przy ul. Szeremety – na wniosek mieszkańców zostaną 

postawione 2 lub 3 lampy oświetleniowe; 

25) Budowa linii oświetleniowej - projekt (FS Duły); 

26) Budowa linii oświetleniowej - projekt (FS Judziki); 

27) Budowa linii oświetleniowej  (FS Kukowo); 

28) Doposażenie placu zabaw FS Giże; 

29) Budowa placu zabaw FS Jaśki; 

30) Budowa placu zabaw FS Łęgowo; 

31) Zakup i montaż wiat przystankowych – zaplanowano zakup dwóch wiat 

przystankowych – na dworcu autobusowym i przy ul. Gołdapskiej; 

32) Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21 – dotyczy 

północnej części Placu Wolności. Planuje się wykonanie drogi przejazdowej                              

i zlikwidowanie pomieszczeń gospodarczych; 

33) Zagospodarowanie terenu przy Al. Zwycięstwa – dotyczy terenu z garażami za dawną 

oczyszczalnią ścieków, obecnie nie ma tam kanalizacji deszczowej; 

34) Zagospodarowanie terenu przy ul. Kolejowej 20-28A (projekt) – planuje się 

wykonanie projektu na utwardzenie terenu podwórka; 

35) Przebudowa placu zabaw w parku – gmina złoży wniosek o dofinansowanie zadania 

do Stowarzyszenia  Lokalna Grupa Działania „Lider w EGO”. Planuje się wykonanie 

sztucznego podłoża oraz dokupienie urządzeń zabawowych; 

36) Przebudowa świetlicy w Kukowie – planuje się dokończenie remontu i izolację 

fundamentów budynku; 

37) Rozbudowa świetlicy wiejskiej w Borawskich (FS) 

38) Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Imionkach (FS) 

39) Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Kijewie (FS) 

40) Zagospodarowanie terenu plaży wiejskiej w Babkach Gąseckich (FS) 

41) Zagospodarowanie terenu plaży wiejskiej w Sedrankach (FS) 

42) Rozbudowa altany (FS Możne) 

43) Budowa siłowni terenowej w Dobkach (FS) 

44) Budowa siłowni terenowej w Lenartach (FS) 
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45) Budowa siłowni terenowej (FS Ślepie) 

46) Rozbudowa parku linowego przy Alei 450-lecia Olecka – zadanie będzie realizowane 

w ramach budżetu obywatelskiego. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie zakupu wiat przystankowych zwrócił uwagę, aby wykorzystać plac po dawnym 

sklepiku na dworcu i zakupić większą wiatę przystankową. 

 

 

Załącznik Nr 4 – Pozostałe wydatki majątkowe w 2017 roku 

      

1) Dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na inwestycje – przebudowa drogi                  

nr 1808N Sedranki – Łęgowo – 309.145 zł; 

2) Dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na inwestycje – przebudowa ulicy 

Żeromskiego w Olecku – 436.820 zł; 

3) Wpłata jednostki na państwowy fundusz celowy – Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej z przeznaczeniem na zakup ubrań do pracy w wodzie – 8.500 zł; 

4) Dotacje celowe na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych – dofinansowanie zadań ochrony 

środowiska – ochrona wód i powietrza – 104.000 zł (dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz wymiany pieców co.). 

 

 

Załącznik Nr 5 – Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków 

pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności 

 

W załączniku wyszczególniono wszystkie zadania realizowane przy udziale środków 

unijnych:  

 E-Gmina Olecko – Regionalny Program Operacyjny Warmia i Mazury 2014-2020, 

 Przebudowa placu zabaw w parku – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-

2020, 

 Przebudowa świetlicy w Kukowie – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-

2020. 

 

 

 

Załącznik Nr 6 – Plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych odrębnymi ustawami w 2017 roku  

 

Jest to plan wydatków na realizację zadań zleconych bieżących z zakresu administracji 

rządowej zleconej gminie – USC, meldunki, dowody osobiste (środki od wojewody co roku 

są niewystarczające) oraz zadania zlecone realizowane przez MOPS w Olecku. 

 

 

Załącznik Nr 7 – Dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych na 

podstawie umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego  

w 2017 roku 

 

 

W załączniku zostały wyszczególnione wszystkie zadania realizowane z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego: 
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 Drogi publiczne powiatowe – dotacja celowa na pomoc finansową dla powiatu na 

inwestycje – przebudowa drogi nr 1808N Sedranki - Łęgowo, przebudowa ulicy 

Żeromskiego w Olecku; 

 Drogi publiczne gminne – dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej 

udzielanej między jst na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych (budowa 

drogi w Sedrankach, przebudowa drogi w Łęgowie); 

 Urzędy marszałkowskie  – dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jst 

na dofinansowanie własnych zadań bieżących – dotyczy dofinansowania działalności 

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli; 

 Oświata i wychowanie  – pozostała działalność – dotacje celowe przekazane gminie na 

zadania bieżące realizowane na podst. porozumień między jst – środki przekazywane 

na organizację nauczania religii Kościoła Zielonoświątkowego; 

 Programy polityki zdrowotnej – dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między 

jst na dofinansowanie własnych zadań bieżących – dotyczy programu profilaktyki 

raka szyjki macicy;  

 Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych – dotacje celowe 

otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień 

(umów) między jst – dotyczy wydatków na funkcjonowanie Warsztatu Terapii 

Zajęciowej;  

 Biblioteki – dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień (umów) między jst – dotyczy Miejsko-Powiatowej Biblioteki 

Publicznej przy ul. Kopernika w Olecku. Powiat udzieli dotacji w kwocie 40.000 zł. 

 
 

Załącznik Nr 8 – Przychody i rozchody budżetu w 2017 roku  

 

Załącznik zawiera wyszczególnione dochody i wydatki z podziałem na bieżące i majątkowe. 

Planowane dochody wynoszą 91.084.654 zł, zaś planowane wydatki wynoszą 89.933.054 zł. 

Nadwyżka w kwocie 1.151.600 zł zostanie przeznaczona na spłatę kredytów.  

 

 
Załącznik Nr 9 – Wydatki jednostek pomocniczych w 2017 roku 

 

Załącznik zawiera wyszczególnienie kwot wydatków z podziałem na każde sołectwo 

realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. Ogółem wydatki zaplanowano na kwotę 

395.830,01 zł. Wojewoda zwraca część (ok. 30%) wykonanych wydatków w ramach 

funduszu sołeckiego.  

 

 

Załącznik Nr 10 – Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych  

z budżetu gminy, realizowanych przez podmioty należące i nienależące do sektora 

finansów publicznych w 2017 roku 

 

Załącznik zawiera kwoty dotacji, jakie gmina przekazuje innym podmiotom: 

 

Dotacje dla podmiotów należących do sektora finansów publicznych: 

 

 Przebudowa drogi nr 1808N Sedranki - Łęgowo / Powiat Olecko – dotacja celowa 

309.145 zł, 

 Przebudowa ulicy Żeromskiego w Olecku / Powiat Olecko – dotacja celowa                  

436.820 zł, 

 Działania związane z integracją europejską (biuro w Brukseli) / Województwo 

Warmińsko – Mazurskie – dotacja celowa – 4.430 zł, 
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 Nauczanie religii Kościoła Zielonoświątkowego / Gmina Gołdap – dotacja celowa – 

625 zł, 

 Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020 / Powiat Olecko – dotacja celowa – 

35.810 zł, 

 Dofinansowanie działalności statutowej Regionalnego Ośrodka Kultury „Mazury 

Garbate” – dotacja podmiotowa – 1.445.000 zł, 

 Prowadzenie Biblioteki Miejsko - Powiatowej / Regionalny Ośrodek Kultury „Mazury 

Garbate” – dotacja podmiotowa – 380.000 zł. 

 

Dotacje dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych: 

 

 Popularyzacja turystyki aktywnej poprzez systematyczne działania upowszechniające 

aktywność turystyczną wśród mieszkańców Gminy Olecko, których efektem będzie 

publiczna prezentacja walorów turystycznych gminy – dotacja celowa – 5.450 zł, 

 Współpraca i działalność na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych podmiotów 

prowadzących działalność pożytku publicznego poprzez prowadzenie w Olecku 

Centrum Organizacji Pozarządowych – dotacja celowa – 5.000 zł, 

 Społeczna Szkoła Podstawowa STO w Olecku – dotacja podmiotowa – 83.616 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne „Jedyneczka” – dotacja podmiotowa – 1.033.526 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne „Smyk” – dotacja podmiotowa – 453.028 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne „Bajka” – dotacja podmiotowa – 189.054 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne „Kubuś i Przyjaciele” – dotacja podmiotowa –267.055 zł, 

 Społeczne Gimnazjum STO w Olecku – dotacja podmiotowa –128.616 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne „Jedyneczka” – dotacja podmiotowa – 51.078 zł, 

 Przedszkole Niepubliczne „Kubuś i Przyjaciele” – dotacja podmiotowa – 21.507 zł, 

 Społeczna Szkoła Podstawowa STO w Olecku – dotacja podmiotowa – 51.077 zł, 

 Społeczne Gimnazjum STO w Olecku – 8.866 zł, 

 Organizacja czasu wolnego dla dzieci i młodzieży poprzez: 

a) zorganizowanie półkolonii, kolonii lub obozów z elementami profilaktyki uzależnień, 

b) organizacja i zagospodarowanie czasu wolnego z elementami profilaktyki uzależnień, 

dla dzieci i młodzieży z gminy Olecko, zagrożonych wykluczeniem społecznym, 

poprzez działania pedagogów ulicznych oraz  

prowadzenie i zapewnienie miejsc w placówkach opiekuńczych wsparcia dziennego 

poprzez prowadzenie dwóch świetlic – dotacja celowa – 159.000 zł, 

 Opieka nad dzieckiem w żłobku lub klubie dziecięcym – dotacja celowa – 159.600 zł, 

 Dotacje celowe na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji – dofinansowanie 

zadań służących ochronie środowiska – ochrona wód i powietrza – dotacja celowa –

104.000 zł, 

 Zwiększenie atrakcyjności oferty kulturalnej Gminy Olecko poprzez:  

a) organizację cyklicznych zajęć/warsztatów dla mieszkańców gminy, w szczególności 

dla dzieci i młodzieży, zwiększających ich umiejętności artystyczne, w tym publiczna 

prezentacja tej twórczości, 

b) organizację wydarzeń kulturalnych zwiększających świadomość kulturalną                              

i prezentujących twórczość artystyczną mieszkańców gminy – dotacja celowa – 

21.100 zł, 

 Upowszechnianie aktywności fizycznej wśród mieszkańców Gminy Olecko w różnych 

grupach wiekowych poprzez:  

a) działania sportowo-rekreacyjne  dla dzieci w wieku przedszkolnym oraz uczniów klas 

I-III szkół podstawowych,  

b) szkolenie i współzawodnictwo sportowe, w szczególności dzieci i młodzieży, w tym 

uczestnictwo we współzawodnictwie sportowym na poziomie maksymalnie 

ogólnopolskim,  
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c) działania dotyczące upowszechniania aktywności ruchowej w rodzinie „Rodzina 

aktywna fizycznie”, 

d) działania sportowo-rekreacyjne dla osób starszych zmierzające do poprawy ich 

kondycji fizycznej – dotacja celowa – 220.000 zł. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie załącznika nr 10 przypomniał, aby dostosować zapis dotyczący upowszechniania 

aktywności fizycznej do zapisu przyjętego w programie współpracy Gminy Olecko                            

z organizacjami pozarządowymi. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż zostanie to uwzględnione. 

Poinformował, ze w uzasadnieniu do projektu uchwały szczegółowo zostały opisane dochody 

i wydatki. Nie przewiduje się w przyszłym roku zaciągania kredytów. Z pewnością w trakcie 

roku będą wprowadzane zmiany do budżetu.  

Ponadto Radzie został przedłożony projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2017-2024 wraz z objaśnieniami. Prosił o zadawanie pytań. 

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

zapytał, co będzie obejmowała inwestycja dotycząca monitoringu miejskiego i gdzie zostanie 

zainstalowany. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w przyszłym roku zostanie wykonany I etap inwestycji, czyli wykonanie 

bazy z monitorami w Urzędzie Miejskim w Olecku przy Placu Wolności 1. Obraz z 8 kamer 

do monitorów będzie przesyłany drogą radiową za pomocą gminnej sieci szerokopasmowej.                  

W II etapie zostanie położony światłowód w takie miejsca jak długi mostek, czy plaży 

miejskiej.  

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

odnośnie parku linowego przy Alei 450-lecia Olecka zapytał, na jakich zasadach będzie on 

funkcjonował, czy ktoś będzie go obsługiwał. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż z pewnością park linowy będzie podlegał pod MOSiR.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

wtrącił, że nazwa zadania jest myląca, bo z tego co wie chodzi o rozbudowę i dokupienie 

urządzeń typu piramidy linowe i pajęczyny, a nie o duży park linowy. Warto byłoby 

wyprostować nazwę zadania. Typowy park linowy przydałby się w Olecku np. między 

MOSiR-em a „dziką plażą”.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

stwierdziła, iż być może nazwa jest myląca, ale jest zgodna z projektem, który złożyli 

mieszkańcy. 

 

Członek komisji – Karol Sobczak 

zapytał o zagospodarowanie plaży „Szyjka” w Olecku. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że gmina złożyła wniosek o dofinansowanie inwestycji ze środków 

zewnętrznych. Projekt dotyczy zagospodarowania plaży od strony ul. Żeromskiego. 

Przewiduje się wykonanie 10 stanowisk na kampery po prawej stronie wjazdu. Po lewej 
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stronie wjazdu planuje się wykonanie budynku magazynowo-kawiarnianego. Ścieżka pieszo-

rowerowa zostałaby przesunięta od brzegu jeziora, planuje się wykonanie miejsca do 

wodowania łodzi – slipu, dwa duże pomosty, pawilon z sanitariatami, plażę i wiatę 

widokową, miejsca na ognisko.  

 

Członek komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał o remont świetlicy wiejskiej w Sedrankach, który nie został ujęty w projekcie 

budżetu. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż w załączniku inwestycyjnym nie ujęto kilku zadań tj. remont świetlicy wiejskiej 

w Sedrankach, budowa świetlicy wiejskiej wraz z remizą strażacką w Gąskach oraz 

przebudowy kilku dróg, czy zagospodarowania terenów zielonych w mieście, gdyż nie 

wiadomo, czy zostaną ogłoszone nabory wniosków o środki unijne w tym zakresie. 

Powyższych zadań nie wpisano, aby nie blokować środków w budżecie.  

 

Członek komisji – Ferdynand Grodzicki 

odnośnie terenów zielonych na wsiach, utrzymywanych przez sołectwa zapytał, czy z budżetu 

gminy można pozyskać środki na zakup paliwa i materiałów eksploatacyjnych do kosiarek. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że sołtysi składali wnioski na takie wydatki i zostały one ujęte w budżecie.                  

Z funduszu sołeckiego nie można zakupić paliwa do kosiarek. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy z tytułu planowanej reformy oświaty w projekcie budżetu przewidziano jakieś 

dodatkowe wydatki np. z tytułu odpraw dla nauczycieli.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż w tym roku nie planuje się dodatkowych wydatków w związku z planowaną 

reformą oświaty. Gmina kończy analizowanie sytuacji i liczenie dzieci, które pozostaną. 

Ewentualne duże zmiany nastąpią w 2 i 3 roku reformy. Konieczne będzie ustanowienie 

nowych obwodów szkolnych. W jego ocenie dobrym rozwiązaniem byłoby utworzenie 

ponadlokalnej szkoły sportowej pod egidą znanego klubu sportowego. Wówczas byłaby 

większa subwencja i utrzymane miejsca pracy oraz promocję Olecka jako miasta sportowego. 

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zapytał, o ile wzrosła subwencja oświatowa na 2017 r. w stosunku do  2016 r. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że subwencja oświatowa na 2017 r. wynosi 15,2 mln zł. Obecnie subwencja 

wynosi 14,8 mln zł, czyli wzrosła o 330 tys. zł. Jednak  wydatki bieżące na przyszły rok na 

oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą wynoszą 27,1 mln zł. W wydatkach bieżących 

subwencja stanowi zaledwie 56%, przy czym nie może być wydatkowana na wszystkie 

wydatki bieżące, np. dowóz uczniów do szkół, czy przedszkola, bo to  są zadania własne 

gminy. Przykładowo 10 lat temu wydatki bieżące na oświatę i opiekę wychowawczą 

wynosiły 17,1 mln zł, czyli nastąpił wzrost o 10 mln zł. Wówczas procentowy udział 

subwencji oświatowej w wydatkach bieżących wynosił 59%. W 2003 roku procentowy udział 

subwencji w wydatkach bieżących wynosił 73,8%. Zatem widać tendencję wzrostową, tzn. 

gmina co roku dokłada coraz więcej do oświaty. 

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zapytał, ile wynosi subwencja w dziale opieka społeczna.  
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Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż w dziale opieka społeczna znajdują się dotacje celowe na zadania zlecone                         

i własne. Od przyszłego roku będą funkcjonowały dwa działy – Rodzina i Pomoc społeczna                  

z planem w wysokości 30,9 zł. Dochody, czyli dotacje bieżące stanowią 26,5 mln zł. Na 

przyszły rok różnica między dochodami a wydatkami w tych działach wynosi                      

4,2 zł, które musi dołożyć gmina. W obecnym roku różnica wyniosła 3,6 zł. Należy 

zaznaczyć, iż od 2017 r. żłobki znajdują się w dziale Rodzina, więc w przyszłym roku gmina 

dołoży 4,1 zł (bez żłobków).   

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

dodał, że gmina dołoży o prawie 500.000 zł więcej w stosunku do obecnego roku, ale 

powodem tego jest m.in. wzrost wydatków na domy pomocy społecznej.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wtrąciła, iż wydatki na domy pomocy społecznej w 2010 r. wynosiły 420.000 zł, na 2017 r. 

planuje się 1.200.000 zł.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zaznaczył, że jeśli chodzi o realizację dochodów jedynym niepewnym czynnikiem są wpływy 

ze sprzedaży nieruchomości. Obecnie pojawia się kolejny niepewny czynnik związany                         

z mniejszym wzrostem PKB i może w połowie roku pojawić się zagrożenie zmniejszenia 

dotacji.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wskazał, iż jeżeli będzie spadać wzrost gospodarczy, to automatycznie będzie mniejszy udział 

w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych, czyli będą mniejsze dochody.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

dodał, że w związku z tym plan wydatków gminy również jest zagrożony. Mając na uwadze     

planowaną reformę oświatową mogą pojawić się nieprzewidziane wcześniej koszty.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

zaproponował komisji przyjęcie wniosku, aby w sytuacji pozyskania dodatkowych środków 

finansowych w 2017 r., przeznaczyć je na zrealizowanie wniosków z  zakresu oświaty, 

kultury i sportu nie ujętych w projekcie budżetu gminy na 2017 r., które z tytułu nie 

zrealizowania w trybie natychmiastowym będą generować większe koszty – ze szczególnym 

uwzględnieniem boisk szkolnych.   

 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie przyjęła wniosek, aby w sytuacji pozyskania 

dodatkowych środków finansowych w 2017 r., przeznaczyć je na zrealizowanie wniosków                  

z  zakresu oświaty, kultury i sportu nie ujętych w projekcie budżetu gminy na 2017 r., które 

z tytułu nie zrealizowania w trybie natychmiastowym będą generować większe koszty – ze 

szczególnym uwzględnieniem boisk szkolnych.   
 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

podkreślił, iż jest za projektem budżetu na 2017 r., ale zwraca uwagę na niedoinwestowanie 

kultury, zbyt małą kwotę z tzw. „kapslowego” na dotacje dla organizacji pozarządowych oraz 

zbyt mało działań w zakresie ochrony zdrowia (dofinansowanie tylko jednego programu 

profilaktycznego).  

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zapytał, ile wynosi zadłużenie gminy. 
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Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że na koniec 2016 r. zadłużenie gminy będzie wynosić 24.915.200 zł, co 

stanowi 28% planowanych dochodów, z tym że dochody gminy ogółem są znacznie wyższe    

z tytułu Programu Rodzina 500+. 

 

Komisja uwzględniając przyjęty wniosek jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

budżetu Gminy Olecko na 2017 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2017-2024. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż wszystkie sprawy wniesione radni otrzymali do wglądu drogą mailową. 

 

Innych spraw wniesionych nie było.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 6 – Wolne Wnioski. 

 

Członek komisji – Kazimierz Toczyłowski 

zgłosił, iż przy ul. Wodnej nie świecą latarnie uliczne. 

Podziękował za przeniesienie przystanku komunikacji miejskiej bliżej szpitala.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał o sfrezowany asfalt na drogach w mieście. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że nawierzchnia asfaltowa została sfrezowana na drogach powiatowych w ramach 

remontu dróg. W związku z tym, iż wynajęcie maszyny do kruszenia asfaltu jest bardzo 

kosztowne, a akurat takie urządzenie pracowało na drodze wojewódzkiej była okazja jej 

wynajęcia. Wylanie nowego asfaltu zostanie wykonane przy okazji zalewania masy 

asfaltowej na ul. Asnyka i Słowackiego. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zwrócił uwagę, iż brakuje informacji na ten temat. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wskazał, że zwracał się do dyrektora PZD w Olecku o zamieszczenie stosownej informacji                 

w BIP lub w prasie. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Rejterada 

w imieniu własnym i mieszkańców podziękował za remont drogi do Osiedla Lesk. 

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

          Protokołowała                              Przewodniczący Komisji        

     Małgorzata Adameit                                                   Wojciech Rejterada 


